
 

Ordre del dia assemblea AFA Escola de Bordils 
Data: 17/06/2024 

 

Hora inici: 18:00h Hora Final: 19:30 Durada: 1h30’ 
 

Assistents: 10 I3 I4 I5 1r 2n 3r 4t 5è 6è 

Representació: 2 1 2 2 2 4 1 0 1 

 

1. Benvinguda 
 

a.  Lavabos Escola 

Ens han arribat queixes del fet que els lavabos estan bruts i que alguns infants fan retenció d'esfínters 
fins a arribar a casa per no voler anar als lavabos. La problemàtica continua, tot i que s'han fet canvis 
no són suficients i les famílies consideren que és un tema de vital importància a solucionar. 

Acords: 
- Es parlarà amb l’Escola per explicar la situació i perquè recordin que amb el pressupost de 

neteja del curs vinent s'ha de demanar una modificació-ampliació per disposar de neteja pels 
migdies. 

- Depèn com evolucioni amb l’Escola es portarà al Consell Escolar de cares aquesta tardor. 
- Si es considera necessari, la Junta de l'AFA farà una instància a l'Ajuntament i s'animarà a les 

famílies perquè també la presentin de manera individual per crear més pressió. 
 

2. Tresoreria 
 

a. Estat actual dels comptes 

Es fa repàs dels comptes i de les quotes de l'AFA. 

Quota projecte: Destinada a pagar MEC i assessor d'anglès, com a despeses importants, entre altres 
coses. De 201 alumnes, aquest curs amb l'ajuda de recordatoris per part de l'Escola s'ha aconseguit 
que les famílies paguin les quotes de 151 alumnes. 

Quota soci: Han pagat la quota 94 famílies. 

La valoració és positiva en el canvi de quotes respecte al curs anterior que era una sola quota. Hem 
aconseguit incrementar el nombre de famílies que han pagat l'import. Hem de continuar insistint i 
posant en valorar totes les despeses que es cobreixen des de la quota de l'AFA perquè cada curs més 
famílies vegin la necessitat de comprometre's amb ella. 



 

Es valoren moltes opcions per intentar reduir despeses i/o augmentar pressupost. Aquest curs hem 
gestionat 13.512 euros, ens hem gastat uns 12.000 euros, però encara ens falta pagar els tallers de 
sexualitat i el material de cuina, que estem a l'espera de rebre les factures. Per tant, avui dia els 
números són negatius. Com associació no arribem a cobrir totes les despeses, si no fos pel romanent 
que teníem. 

També surt la proposta i es planteja si tindria més sentit que l'AFA compres les agendes, les 
venguéssim a cost pels socis i els que no són socis de l'AFA que la compressin amb un increment, 
però la proposta no acaba de ser acceptada per tothom. 

Acords: 

- Incidim en la importància de fer arribar a més famílies, potser a través d'un vídeo o propostes 
visuals atractives, la necessitat d’efectuar aquest pagament. 

- Continuar demanant totes les subvencions que estiguin al nostre abast. 

 

b. Assesor d’anglès 

Al llarg d'aquesta setmana l'Arlene informarà l'Escola si continua o no. Tot fa pensar que deixarà aquí 
el seu pas per l'escola i si allarga tenir present que seria per poc temps més. 

Expliquem la proposta de mantenir l'assessor d'anglès a través de la Vidya Academy. La Tiia ens ha 
fet un pressupost molt ajustat com a mare de l'escola, però tot i això la realitat és que duplicaríem 
les despeses que teníem fins al dia d'avui. L'Escola tampoc li dona gran importància, considera que 
han gaudit d'una oportunitat tots aquests anys, però la realitat és que veuen desbaratat gastar un 
import tan elevat pel que són 45 minuts a la setmana de conversa amb anglès que reben els alumnes 
de 5è i 6è. La realitat és que a l'Escola ja es fa anglès i que les famílies que volen/poden acaben 
buscant que el seu fill aprengui més anglès a fora d'horari escolar, independentment de tenir o no 
assessor d'anglès. 

Acords: 

- Parlar amb l’Escola a la reunió de juliol per exposar la situació actual. 
- Exposar a l’Escola la situació de l'assessor d'anglès. Preguntar si valorarien canviar MEC per 

anglès. 

 
3. Comissió de Festes 

 
a. Valoració festa final de curs 

Aquest any es va notar menys participació en les tasques de barra i tiquets. Va haver-hi molt poca 
rotació i ho van sostenir molt entre poques famílies. Alguns van haver de sopar allà mateix. De totes 
maneres la valoració global és positiva, és un vespre bonic de compartir, acomiadar els de 6è, 
celebrar i fer xarxa. Es valora positivament que ha entrat gent a la comissió i que aquesta vegada es 



 

va quedar gent a recollir i no va recaure tant a sobre de pocs. A nivell d'assistència de gent i 
d'organització va ser molt bona. Es va consumir menys, potser perquè no va haver-hi tant ambient 
de festa i perquè un volum important de famílies va marxar abans. 

Es valora negativament la poca implicació per part de l'ajuntament. La brigada de neteja va fer una 
feina poc curada tenint en compte que hi veníem infants i famílies. Es van trobar darrere l'escenari 
ple de vidres trencats i els banys amb només un rotllo de paper per passar tota la nit. 

Acord: 

- Quan es faci reunió de Junta de l'AFA amb l'Ajuntament se'ls hi traslladarà els punts negatius 
de gestió municipal. 

- Parlar de cares el curs vinent si es veu bona opció celebrar el sopar al patí de l'escola (evitaria 
que famílies no poguessin estar durant els jocs que han organitzat els seus infants i potser 
també motivaria a què hi hagués més participació en l'hora del muntatge). 

 
4. Comissió Pati 

Tenien el plantejament de dur a terme una prova pilot d'obrir el pati, les tres últimes setmanes abans 
d'intensiva durant una hora al dia (respectant normativa i límits del projecte educatiu) però no s'ha 
pogut quadrar data de reunió amb l'ajuntament, per tant, queda pendent la reunió i la posada en 
marxa de la prova pilot. 

També tenen moltes ganes d'invertir esforços a pacificar el carrer davant l'escola mentre es porta a 
terme la gestió del pati obert que mentrestant permetrà el relaxament de les famílies i la seguretat 
dels infants. 

 
5. Comissió Batec 

Es comenta que Júlia Sánchez, ha portat a terme quatre tallers de sexualitat per 5è i 6è, dos per cada 
curs. El fit bac de famílies i infants és positiu, falta saber com ho ha rebut l'Escola. 

Fa mesos que esperem el pressupost per veure si és viable ampliar-ho a cicle mitjà i superior de cares 
els cursos vinents. Amb la mirada de què pugui ser sostenible en els anys i que tot l'alumnat se'n 
pugui nodrir. També estem a l'espera de rebre les factures i pagar els imports pertinents. 

Si el pressupost s'escapa, es buscaria la fórmula de fer-ho prioritzant la continuïtat i que els alumnes 
en treguin el màxim benefici. També està sobre la taula arribar a les famílies i al professorat, tot i que 
aquest últim ja han fet formació aquest curs amb Anna Salvia. 

A l'hora d'organitzar, assumir econòmicament i compartir les Xerrades organitzades per Batec, no 
s'ha pogut fer xarxa amb les altres escoles com es tenia present per un problema de comunicació 
amb el correu electrònic. Es realitzarà de cara al curs vinent. 

Dipsalut, ha portat a terme unes xerrades gratuïtes de 7 sessions "Com parlar als infants", que han 
tingut una rebuda i valoració molt positiva. Si s'ofereixen més xerrades, les ganes són de donar-li 
cabuda. 



 

Acords: 

- A la reunió del juliol es preguntarà a l'Escola la valoració dels tallers sobre sexualitat. 

 

6. Comissió Espai Migdia 

De cares el curs vinent està pendent un increment del preu de l'àpat. Tenim reunió demà passat amb 
empresa Tot Oci i l’Escola. Ensenyament a incrementat el preu màxim, per tant, com empresa també 
veuen la necessitat de pujar-lo. 

Volen millorar l'autonomia de cicle inicial. Per ara l'empresa ha acceptat començar-ho a treballar a 
I5 i 1r. S'ha comprat material per donar cabuda, però no ens ha passat factura. Aquesta setmana s'ha 
començat a portar a terme. De totes maneres, la comissió vol insistir perquè sigui a partir de I3. 

No s'acabava de valorar positivament el planteig de tallers enfocats en la gestió emocional durant les 
hores de menjador. Es creu més important invertir esforços i formació en el monitoratge i que la 
gestió emocional sigui més una realitat en les hores de patí i no una teoria per vendre a les famílies 
en format tallers. 

Acords: 

- Es vol fer proposta que l'increment de preu es vegi en la qualitat dels aliments. S'ha d'esbrinar 
de quin contracte hi ha amb l'empresa si amb l’Escola o AFA i veure si es pot pressionar. 
Tampoc es valora molt positivament els tallers emocionals. 

- A la reunió també es parlarà de com organitzar els torns per reduir el soroll i de valorar si 
suma que s'hagi de menjar a les galeries o es pot organitzar diferent. També es parlarà del 
tema de les quantitats. Sembla que passen gana, sobretot quan hi ha carn. 

 
7. Comissió Acollida i Extraescolars 

 
a. Presentació activitats curs 24/25 

De cara al curs vinent s'han organitzat les activitats de fusteria creativa, escacs, natació i ultimate 
frisbee per portar a terme com a activitats extraescolars. Al llarg d'aquesta setmana s'informarà les 
famílies i es passarà l'enllaç per fer les inscripcions. 

 
b. Extraescolars en xarxa  

S'exposa que es vol portar a terme una prova pilot de fer xarxa amb altres Escoles per aconseguir que 
activitats organitzades amb les quals s'hi ha invertit molt de temps i energia, i que finalment hi ha 
poca participació, amb la suma d'altres alumnes la ràtio quedi coberta i l'activitat es pugui portar a 
terme. Es llança la proposta de l'activitat de frisbee a L'Escola de Falgueres, ja que ells, com nosaltres, 



 

el curs vinent ja la van proposar i va quedar anul·lada per falta de no cobrir la ràtio mínima. La idea 
és que es puguin gaudir i nodrir-se alumnes d'altres escoles i que com a AFAs puguem compartir 
esforços i interessos. Ajuntament i AffaC els hi sembla una gran idea. 

 
c. Girar rebuts extraescolar  

S'ha hagut d'invertir una quantitat de temps, del que no disposem, a perseguir famílies perquè 
efectuessin cada mes el pagament de les activitats que feia el seu fill/a. S'acorda el curs vinent girar 
rebuts a les famílies d'infants que portin a terme alguna activitat. Creiem que ajudarà a agilitzar la 
feina i que la gestió sigui més fàcil i còmoda. 

 
d. Presentació Passaport Edunauta 

L'Ajuntament ens informa que de cares el curs vinent tots els infants de l'Escola de Bordils (de 2n a 
6è) se'ls hi farà entrega del Passaport Edunauta. 

Aquesta proposta s'engloba dins del Projecte Educació 360 (aprenentatge al llarg i ampla de la vida) 

El projecte està impulsat per la Fundació Jaume Bofill, entitat referent en la lluita contra les 
desigualtats socials a Catalunya a través de l'Educació, i per la Cooperativa + Educació, entitat pionera 
en el desenvolupament de passaports d'aprenentatge fora l’escola per a infants. 

Es desplegarà entre aquest curs i el vinent a 40 territoris. Conscients que fora del sistema educatiu i 
hi ha una gran desigualtat educativa i que no tots els infants disposen de les mateixes possibilitat 
d'aprenentatge, es crea aquest projecte amb la intensió que cada municipi adherit pugui organitzar 
una sèrie d'activitats (gratuïtes o de baix cost) on qualsevol infant pugui gaudir d'elles. 

Què és? És un passaport divertit i personalitzat on l'infant registra tot el que aprèn explorant i gaudint 
de les activitats educatives que ofereix el seu entorn. https://www.passaportedunauta.cat 

Es tracta del fet que els agents compromesos amb l'educació (escola-entitats-ajuntament) treballin 
en xarxa i es crearan bimensualment activitats que nodreixin el teixit associatiu. 

La motivació de l'infant per participar en les activitats, ha de venir de la pròpia curiositat, motivat 
pels adults de referència. 

La proposta és crear unes 12 activitats a portar a terme durant el curs. En cada activitat que participi 
l'infant, pot ser en el seu municipi o en qualsevol dels municipis adherits al projecte, li posaran un 
segell. 

Es portarà a terme entre octubre i abril-maig. 

En finalitzar el període per dur a terme les activitats, es farà una festa de graduació. En presentar el 
pressupost rebran un diploma d'aprenentatge Edunauta. La idea és aprofitar alguna festa que ja faci 
el municipi. 

Bimensualment, ens reunirem totes les entitats municipals per acordar les activitats. S'ha de veure 
en funcionament per valorar, en un principi ens ha semblat que la base és interessant però la 
proposta poc clara per aconseguir el propòsit real. 



 

Bordils, 17 de juny del 2024 

 

 

 

Xavier Costa Puyal 

 

 

 

 

Ida Ventura Carreras 

 

Signatura del/la President/a Signatura del/la Secretari/a  

 


